

Аннотация

Профессиональный спорт как зрелищный и событийный бизнес/ Дедечко Полина Юрьевна; Факультет философии и социальных наук, Кафедра социальных наук, Кафедра социологии; науч. рук. Е.Е.Кучко.

Ключевые слова: спорт, профессиональный спорт, спортсмен, Республика Беларусь, коммерциализация, зрелище, досуг, зритель, фан.

Целью дипломной работы является определение факторов влияющих на увеличение аудитории интересующейся спортом. Объектом исследования является спорт как зрелищная и досуговая сфера. Предмет исследования: факторы, механизмы, становления современного спорта как событийного бизнеса.

В данной дипломной работе рассмотрено положение современного профессионального спорта в Республике Беларусь как зрелищного и событийного бизнеса.

Результатом данной работы является анализ профессионального спорта в Республике Беларусь как зрелищного и событийного бизнеса.

Значимость работы заключается в том, что в ней рассмотрена важная социальная проблема современности - коммерциализация современного спорта.

Annotation

The subject of the graduate work is «Professional sport as an entertaining and eventful business»/ Polina Dedetchsko; Faculty of Philosophy and Social Sciences, Department of Social Sciences/ Sociology Department ;scientific advisor E.E.Kuchko

Keywords: sports, professional sports, an athlete, The Republic of Belarus, commercialization, an event, leisure time, a spectator, a fan.

The aim of the graduate work is to determine the factors that influence the increase in the audience interested in sports. The research object is sport as an entertaining and leisure sphere. The research subject :factors, mechanisms, the formation of modern sports as an eventful business.

In this graduate work the position of modern professional sports in the Republic of Belarus is considered as a spectacular and eventful business.

The result of the graduate work is the analysis of professional sports in the Republic of Belarus as an entertaining and eventful business.

The significance of the work lies in the fact that it addresses the important present social problem - the commercialization of modern sports.